
                                              P  R  O  T  O  K  Ó  Ł   nr  X/2015                                                         
 

z obrad sesji Rady Miejskiej w Barczewie,  która odbyła się w dniu  19 maja 2015r. 
 
Miejsce obrad   - sala w Centrum Kultury i Promocji Gminy w Barczewie. 
 
Godzina rozpoczęcia obrad  -  11.00 
 
W obradach X/15 sesji Rady  Miejskiej w Barczewie  na ustawowy – 15 osobowy 
skład Rady Miejskiej w Barczewie – uczestniczyło 14 radnych. Nieobecny radny 
pan Jarosław Bonus – nieobecność usprawiedliwiona. 
 
Do punktu 1. 
 
Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej w Barczewie pan Andrzej 
Maciejewski. 
 
Pan Maciejewski stwierdził prawomocność obrad dzisiejszej sesji. 
 
Do punktu 2. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-czy ktoś z państwa proponuje zmiany do dzisiejszego porządku obrad? 
 
Pan Bogdan Caruk: 
-prośba o zdjęcie z porządku obrad punktu 15 ze względu na  § 8. 
 
Pan Kazimierz Kozon: 
-jako Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska wnoszę o zdjęcie  z 
porządku obrad  punktu 12 – Strategii Rozwoju Gminy Barczewo na lata 2015-2025 
ze względu na   brak między innymi  m.p.z.p, brak programu utylizacji  azbestu, 
brak informacji w Studium. 
Po uzupełnieniu braków zwołana zostanie  Komisja Rolnictwa, która wyda opinię. 
 
Pan Lech Jan Nitkowski: 
-jest to potrzebne ale uważam, że  można to przesunąć o 1 miesiąc. Strategię 
zrobiliśmy za niewielkie pieniądze po to aby  ją mieć. 
Dla pana Caruka – co do procedowania dla Gminy niczym to nie skutkuje.  
Telekomunikacja  została  i tak wyjątkowo potraktowana. 
Obyśmy nie zabrnęli za daleko i Wojewoda nam to uchyli. Uważam, że 
Telekomunikacja zawiera się w słowie „inne”. Myślę, że zabrnęliśmy bardzo daleko i 
powinniśmy to przyjąć. Uzgadnialiśmy to z wieloma podmiotami. 
 
Pani Halina Bronka: 
-na Komisji Gospodarczej i Komisji Finansów Publicznych  rozmawialiśmy na temat 
tych uchwał i tam pan Kacprowicz wniósł szereg uwag na piśmie, które nie zostały 
wzięte pod uwagę. 
28 maja w sali OSP odbędzie się spotkanie w tej sprawie i w sprawie monitoringu. 



Komisja Gospodarcza i Komisja Finansów Publicznych  będą też dyskutować na 
ten temat i 16 czerwca można będzie podjąć uchwałę. 
 
-jeżeli chodzi o Strategię to uważam, że jest dobrze zrobiona ale czy zastrzeżenia, 
które przedstawił pan Kozon mają wpływ na strategię? 
 
Pan Lech Jan Nitkowski: 
-Strategia i Studium nie mogą być dokumentami szczegółowymi bo wiążemy sobie 
ręce . Ustawy wyższego rzędu to regulują. Procedura usuwania azbestu  - jest to 
odrębna sprawa i nie musimy tego wpisywać, ponieważ to reguluje ustawa. 
 
Pan Kazimierz Kozon: 
-analizowałem i Studium i  Strategię i uważam, że mało się różnią te dwa 
dokumenty. Strategia opiera się na domniemaniach. Podtrzymuję swój wniosek o 
zdjęcie jej z porządku obrad. 
 
Pan Dariusz Jasiński: 
-uchwała jest sporządzona  zgodnie z wnioskami naszych przedsiębiorców. Nasz 
przedsiębiorca nie jest  pominięty i konsultujemy z nim umowy dzierżawy. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-pan Kacprowicz, z którym rozmawiałem wczoraj ma bardzo dużo uwag do tego 
projektu. Wnioskuję o pracę nad tą uchwałą i zdjęcie jej z porządku dzisiejszej sesji 
-czy pan Burmistrz  zamierza wnieść pod obrady dzisiejszej sesji  projekt uchwały w 
sprawie zmiany nazwy Centrum Kultury i Promocji Gminy w Barczewie i nadania 
mu  statutu. 
 
Pan Lech Jan Nitkowski: 
-jest to kolejna  propozycja. Nie otrzymałem  dokumentów w tej sprawie. 
Wnioskuję o wprowadzenie  ostatniej wersji projektu tej uchwały. 
 
Pani Alina Jakończuk: 
-ja również nie otrzymałam tych dokumentów. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-przekażemy pani  te dokumenty w tej chwili. Zaproponujemy rozpatrzenie tego 
punktu  na końcu obrad sesji. 
 
Z sali wyszedł pan Krzysztof Ludwiniak. 
 
Głosowanie wniosków: 
 
Na sali obecnych jest 13 radnych. 
 
Wniosek pana Bogdana Caruka  - zdjęcie z obrad punktu 15. 
 
„Za” wnioskiem  głosowało  12 radnych, 1 osoba wstrzymała się od głosu. 
 



Wniosek pana Kazimierza Kozona – zdjęcie punktu 12. 
 
„Za” wnioskiem  głosowało 5 radnych, 4 radnych było przeciw, 4 radnych 
wstrzymało się od głosu. 
 
Pan Lech Jan Nitkowski: 
 
-proszę Komisję o przygotowanie precyzyjnego projektu uchwały  na następną 
sesję a zmiany  proponowane przez przedsiębiorcę przekażę do zaopiniowania 
przez radcę prawnego. 
 
Pan Kazimierz Kozon: 
-zwołam Komisję i wydamy  dokładną opinię. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-proponuję  wprowadzić projekt uchwały w sprawie Statutu Centrum Kultury i 
Promocji Gminy po 23 punkcie (pierwotny porządek obrad). 
 
Wniosek Burmistrza Barczewa – wprowadzenie projektu uchwały w sprawie zmiany 
nazwy Centrum Kultury i Promocji Gminy w Barczewie i nadania mu statutu: 
 
„Za” wprowadzeniem projektu uchwały głosowało 10 radnych, 3 radnych było 
przeciwnych wnioskowi. 
 
Porządek obrad po przyjętych zmianach: 
 
3.Przyjęcie protokółu z obrad protokółów z obrad poprzedniej sesji. 
4.Sprawozdanie Burmistrza Barczewa  z działalności między sesjami Rady. 
5.Interpelacje i zapytania radnych. 
6.Zapytania Sołtysów i Przewodniczących Rad Osiedlowych. 
7.Odpowiedzi. 
8.Sprawozdanie  z funkcjonowania Miejskiej Przychodni Zdrowia w Barczewie. 
9.Sprawozdanie z funkcjonowania Zakładu Usług Komunalnych Spółka z o.o w 
Barczewie 
10.Projekt uchwały w sprawie ustalenia stawki opłaty adiacenckiej. 
11.Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale nr XXX/243/98 
Rady Miejskiej w Barczewie z dnia 23 lutego 1998r w sprawie  określenia zasad 
gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność Gminy i stosowania 
umownych stawek oprocentowania przy bezprzetargowej sprzedaży lokali 
użytkowych. 
12.Projekt uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu określającego tryb  oraz 
szczegółowe  zasady i warunki przyznawania świadczeń ze środków na pomoc 
zdrowotną dla nauczycieli zwany dalej Funduszem Zdrowotnym. 
13.Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenia w wodę 
i  zbiorowe odprowadzenie ścieków. 
14.Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu oraz sprawozdania 
finansowego za 2014r. 
15.Przedstawienie informacji o stanie mienia komunalnego Gminy Barczewo. 



16.Przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Barczewie w 
sprawie absolutorium wraz z uzasadnieniem. 
17.Zapoznanie radnych z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie 
dotyczącą  sprawozdania  z wykonania budżetu oraz z opinią dotyczącą wniosku 
Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium. 
18.Debata o wykonaniu budżetu – ocena jego  wykonania z odniesieniem się do 
zasadności wniosku Komisji Rewizyjnej o absolutorium. 
19.Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu na  2014r. 
20.Projekt uchwały w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2014r – 
głosowanie wniosku Komisji Rewizyjnej. 
21.Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego 
Centrum Kultury i Promocji Gminy w Barczewie za 2014r. 
22.Projekt uchwały w sprawie zmiany nazwy Centrum Kultury i Promocji Gminy w 
Barczewie i nadania mu statutu. 
23.Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Barczewo na lata 2015-2024. 
24.Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu na 2015r. 
25.Sprawy różne i wolne wnioski. 
26.Zakończenie obrad X/2015 sesji Rady Miejskiej w Barczewie. 
 
Na obrady sesji powrócił pan Krzysztof Ludwiniak. 
 
Na sali obecnych jest 14 radnych. 
 
Radni  j e d n o g ł oś n i e (14) przyjęli porządek obrad. 
 
Do punktu 3. 
 
Radni  j e d n o g ł o ś n i e  przyjęli protokóły z obrad poprzednich sesji. 
 
Do punktu  4. 
Sprawozdanie Burmistrza Barczewa. 
 
Pan Lech Nitkowski powiedział m.innymi: 
-trwa naprawa dróg i ulic; 
-trwa odwodnienie ORLIK-a. 
-wybrano wykonawcę na budowę oświetlenia  ulicznego  w Wójtowie. 
-opracowanie projektu budowy kanalizacji sanitarnej w Nikielkowie; 
-chciałbym prosić o opinię  przed  opracowaniem projektu budowy placu 
rowerowego w Barczewie; 
-wieża ratuszowa umieszczona zostanie na Ratuszu do 25 maja 2015r; 
-trwa badanie  ofert na opracowanie dokumentacji na budowę wodociągu  
na kolonię Kronowa; 
-uczestniczyłem w Święcie Lasów; 
-podpisaliśmy porozumienie w ZIT-ach; 
-odbył się  otwarty puchar Warmii i Mazur w sztukach walki; 
-brałem udział w obchodach 70-lecia Straży Pożarnych; 



-odbyły się II Potyczki Sąsiedzkie w Wójtowie; 
-w Kierzbuniu odbył się II Memoriał 3 Pułku Szwoleżerów Mazowieckich; 
-w MOPS w Barczewie odbyła się kontrola działalności ośrodka. Kontrola wypadła 
dobrze; 
-w Urzędzie Miasta w Olsztynie odbyło się spotkanie w sprawie „Warmińskiej 
Niteczki”; 
-odbyło się spotkanie w sprawie organizacji Barczewskich Łosierów; 
-wzięliśmy udział w targach Cittaslow w Gołdapi. Dziękuję pracownikom Centrum 
Kultury i Promocji Gminy za włożoną pracę. 
-odbyło się Forum Ekologiczne w Starych Jabłonkach, w którym wziąłem udział; 
-podziękowanie dla Klubu EGIDA , który w zawodach zajął I miejsce. 
 
Do punktu 5. 
 
Pan Rafał Surmański: 
-zachęcam Państwa  do udziału w akcji „Gimnazjum Biega”. 
Prośba do Sołtysów, radnych do zachęcania  ludzi do podnoszenia swoich 
kwalifikacji zawodowych w nowo otwieranych placówkach oświatowych. 
Komisja Oświatowa optuje za powrotem  do idei „Barczewo pływa. Chodzi o dzieci 
klas II. Uważam, że warto jest uczyć dzieci pływania (w związku z powstaniem 
plaży miejskiej). Należy ustalić z dyrektorami szkół niepublicznych tą kwestię. 
 
Pan Bogdan Caruk: 
-czy został ogłoszony przetarg na  instalację lamp na drodze do gimnazjum? 
 
Pan Dariusz Jasiński: 
-mówiliśmy już o tym  w sprawozdaniu. 
 
Pani Halina Bronka: 
-z jakich funduszy są kupowane ławki i kosze na śmieci. Potrzeba ich więcej; 
-były przeznaczone pieniądze na zakup 5 wiat przystankowych; 
-mieszkańcy Lamkowa proszą o likwidację wiaty przystankowej przy sklepie i 
przeniesienie jej koło szkoły.  
-gdyby była rozmowa na temat kursowania „14” to chciałabym aby to była 
dyskusja publiczna i aby  obejmowała również Lamkowo i Leszno; 
 
Pan Kazimierz Kozon: 
-na ostatniej Komisji do Spraw Gospodarczych i Mieszkaniowych złożyłem wniosek  
o zastosowanie podatku od posiadania psów dla mieszkańców miasta; 
 
Pan Dariusz Jasiński: 
-ja mówiłem, że to możemy przemyśleć i wówczas kompletować dokumenty. Nie 
robi się tego tak od ręki bo rozwiązania musimy szukać takiego aby to było mądre; 
 
Pan Bogusław Matłoka: 
-wypłata diet dla Sołtysów. Sołtys Marun jest osobą  bardzo aktywną. Bierze udział 
w spotkaniach, które dotyczą sołectwa. Jest również osobą pracującą. Moze się 
zdarzyć tak jak dziś, że nie otrzyma z zakładu pracy wolnego na  posiedzenie sesji 



lub spotkanie z sołtysami. W takich sytuacjach zostaje pozbawiony diety, co jest 
krzywdzące. Proszę o analizę tego; 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-proszę  aby Komisja Regulaminowa zajęła się tym tematem; 
 
Pan Bogusław Matłoka: 
-proszę o projekt uchwały w tej sprawie na następną sesję; 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-proszę panią sekretarz o przemyślenie tematu; 
 
Pani Anna Wojszel: 
-proszę o zwrócenie uwagi na kolejność wykonywania  napraw cząstkowych na 
drogach powiatowych. Została pominięta nasza droga Wipsowo-Jeziorany. Tam jest 
zupełnie nieprzejezdny odcinek; 
 
Pan Lech Nitkowski: 
-osobiście zgłaszałem to do pani Starosty. W innych miejscowościach takie 
naprawy  zostały już wykonane. Czekamy na inne naprawy. Spóźnienie wynika z 
faktu, że wykonawcy, który ma wykonać te remonty zepsuł się sprzęt na gminie  
Kolno; 
 
Pani Grażyna Gałęziewska  -  radna powiatowa: 
-z remontami cząstkowymi rzeczywiście mieliśmy pecha co do wykonawcy. Jestem 
w codziennym kontakcie z kierownikiem naszego obwodu drogowego. Stan 
katastrofalny tych dróg nie wziął się teraz, trwa od lat i pogłębia się każdego roku. 
Jest również plan odkrzewiania i ścinek poboczy.. pojedziemy i popatrzymy gdzie 
najpierw należy to zrobić. Jeśli będę wiedziała konkretnie na 100% to przyjdę do 
państwa i przekażę tą informację; 
 
Pani Anna Wojszel: 
-dziękuję za informację. Również rozumiem, że nie stało się to teraz; 
 
Pani Krystyna Mańkowska: 
-kiedy staną wiaty przy „16” - Kaplityny? 
-kiedy zostanie oświetlony Bark, który w chwili obecnej tonie w ciemnościach? 
 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-kiedy, z zabezpieczonych środków na drogi, rozpoczną się remonty na drogach: 
Zalesie, Wójtowo, Tumiany? 
-kiedy pobudowane zostaną śmietniki , na które  mamy zabezpieczone środki? 
 
Do punktu 6. 
 
Pan Franciszek Zarzecki – sołtys Tumian: 
-na jakim etapie są przygotowania do sprzedaży budynku po szkole w Tumianach? 



Do punktu 7. 
 
Odpowiedzi: 
 
Pan Lech Jan Nitkowski: 
-nie mamy uszczegółowienia programów w sprawie pozyskania środków unijnych.  
Złożyliśmy dwa projekty w sprawie rewitalizacji. 
Wiem, że będą  pieniądze na rewitalizację społeczną. Dlatego też wstawiliśmy w 
projekcie spółdzielnię i rewitalizację budynków po młynie. Nie wiem jaka to będzie 
spółdzielnia. Nie ma jeszcze wytycznych. Tych spółdzielni socjalnych jest dużo. 
Dopiero jak  będziemy wiedzieli czy to zafunkcjonuje to będzie można 
zaryzykować. Bez udziału Rady nie porwiemy się na żaden projekt. 
Pani sekretarz po wyborach ogłasza konkurs na  pracownika do pozyskiwania  
środków  i na obsługę sekretariatu; 
-ławki i kosze – proszę o wskazanie miejsc; 
-wiaty przystankowe – właśnie w dniu dzisiejszym otrzymaliśmy zgodę i wiaty będą 
postawione; 
-przeniesienie wiaty w Lamkowie – temat padł dopiero dziś. Postaramy się  to 
zrobić. 
-diety dla sołtysów – temat też jest świeży; 
-dla pani Wojszel – wszystkie drogi są w fatalnym stanie, obojętnie na jaką się 
wjedzie, 
-ustawienie wiaty w Kaplitynach - dziś otrzymaliśmy  zgodę; 
 
Pan Dariusz Jasiński: 
-plany są takie aby postawić je do końca lipca. Takie są terminy; 
 
Pani Dorota Kondratowicz – skarbnik miasta: 
-dodatkowe tablice ogłoszeniowe – niestety nie ma na ten cel środków; 
 
Pan Lech Nitkowski: 
-jeżeli nie ma na ten cel środków to należy zdjąć z monitoringu i zrobić; 
-sprzedaż budynku po szkole w Tumianach – rozważamy zamianę działek aby był 
dojazd; 
 
Pani Paulina Zalewska-Wójcik: 
-warunkiem sprzedaży jest zapewnienie faktycznego dojazdu. Bez dokonania  
zamiany działek nie można  tego zrobić. Dopóki podmioty prywatne nie zgodzą  się 
na zamianę nie mamy możliwości przygotowania nieruchomości do sprzedaży. 
 
Pan Dariusz Jasiński: 
-droga w Tumianach – wszystko jest przygotowane w Agencji. Ma to zostać  
wykonane do 31 sierpnia 2015r; 
-drogi: Zalesie, Klonowa , Grottgera – jeśli dziś radca prawny podpisze 
porozumienie to jutro ogłaszamy przetarg i będzie to wykonywane; 
Wójtowo – jest to dalszy temat. Z tego co wiem mieszkańcy Wójtowa jeszcze się 
nie zgłosili ze swoją deklaracją dopłaty 50 tysięcy zł. 
 



Pan Andrzej  Maciejewski: 
-proszę o kontakt z mieszkańcami ulicy w Wójtowie, którzy wyrazili chęć czynu 
społecznego; 
 
Do punktu 8. 
 
Dyrektor Miejskiej Przychodni Zdrowia w Barczewie pan  Tadeusz Plawgo 
przedstawił sprawozdanie z działalności Miejskiej Przychodni Zdrowia w Barczewie. 
Sprawozdanie stanowi załącznik do protokółu. 
 
Pan Kazimierz Kozon: 
-chciałbym wiedzieć w jaki sposób realizuje pan program ochrony kardiologicznej i 
jelita grubego? 
 
Pan Tadeusz Plawgo: 
-pewne roczniki objęte są tym programem. W trakcie wizyt tych roczników 
wskazujemy tym pacjentom możliwości wykonania takich wyników. Po wykonaniu 
takich wyników pacjent zgłasza się do  lekarza rodzinnego. Program jest 
skierowany do osób zdrowych. 
 
Pan Kazimierz Kozon: 
-czy państwo dajecie ogłoszenia po sołectwach? 
 
Pan Tadeusz Plawgo: 
-wszystkim pacjentom z danych roczników, którzy figurują na takich listach 
wręczamy zawiadomienia o możliwości skorzystania z takich badań przy okazji ich 
wizyt w przychodni a pozostałym dostarczamy zawiadomienia do domów. 
 
Pan Kazimierz Kozon: 
-czy mammobusy mogłyby objeżdżać sołectwa? 
 
Pan Plawgo: 
-jeśli taki mammobus stanie np. w Łęgajnach to mieszkanki  pozostałych 
miejscowości będą miały utrudniony dostęp; 
 
Pan Kozon: 
-jest problem z dojazdami do Barczewa; 
 
Pan Rafał Surmański: 
-dobrym rozwiązaniem byłoby podstawienie w poszczególnych sołectwach środka 
transportu i dowiezienie chętnych pacjentek do miejsca docelowego postoju 
mammobusu. Jest to kwestia organizacji. 
 
Pan Kazimierz Kozon: 
-czy realizacja programu walki z otyłością, nadciśnieniem dotyczy tylko dzieci czy i 
osób dorosłych i jak on jest realizowany? 
 
Pan Tadeusz Plawgo: 



-wykonuje się w ramach tego programu badania  morfologiczne,badania moczu, 
poziomu cholesterolu, wagi, wzrostu. Jest skala 16 punktowa i właśnie otyłość w tej 
skali jest punktowana. Pacjent jest edukowany. 
 
Pan Kazimierz Kozon: 
-ja na moją prośbę  zostałem skierowany do diabetologa. Lekarz sam by tego nie 
zrobił. 
 
Pan Plawgo: 
-był pan leczy. 
 
Pan Kozon: 
-ale bezskutecznie. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-ze sprawozdania wynika, że usługi świadczone są na wysokim poziomie. Mamy 
ponad 470 pacjentów z zewnątrz. Należą się panu wyrazy uznania. 
 
Pan Lech Nitkowski: 
-w imieniu pacjentów dziękuję panu za to co robicie. 
 
Do punktu 9. 
 
Pani Beata Szewczyk – prezes Spółki ZUK  - przedstawiła sprawozdanie z 
funkcjonowania Zakładu. 
Sprawozdanie stanowi załącznik do protokółu. 
 
Pan Kazimierz Kozon: 
-kto wywozi psie odchody? 
 
Pani Szewczyk: 
-od miesiąca maja 2015r mamy podpisaną z gminą umowę i to nasz Spółka  
to robi; 
 
Pan Kazimierz Kozon: 
-ile kosztuje miejsce pochówku na naszych komunalnych cmentarzach? 
Jaka jest powtórna opłata po 20 latach od pochówku? 
 
Pani Beata Szewczyk; 
-pochówek – 270 zł  i  powtórna opłata za miejsce pochówku po 20 latach również 
270zł; 
 
Pani Halina Bronka: 
-dziękuję państwu – dla MPZ i dla ZUK – za  rozwój usług w swoich jednostkach, za 
klimat panujący w Waszych Zakładach. Nie wyciągacie tylko ręki po pieniądze ale  
również sami działacie. Jestem pełna podziwu. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 



-pani prezes dziękuję za dodatni bilans i całą pracę; 
 
Pani Krystyna Szter: 
-dziękuję pani prezes za pracę jaką wkładają przy Synagodze. 
 
Do  punktu 10. 
 
Pani Paulina Zalewska-Wójcik  przedstawiła wyjaśnienia do projektu uchwały. 
 
Pan Andrzej Moszczyński – opinia Komisji Regulaminowej jest pozytywna. 
 
Pani Krystyna Mańkowska – opinia Komisji Finansów Publicznych jest 
pozytywna. 
 
Na sali obecnych jest 14  radnych. 
 
Rada  j e d n o g ł o ś n i e  (14)  podjęła: 
 
                                        U  C  H  W  A  Ł  Ę  nr  X(68)15 
w sprawie  ustalenia stawki opłaty adiacenckiej. 
 
Do punktu 11. 
 
Wyjaśnienia do projektu uchwały przedstawiła pani Paulina Zalewska-Wójcik. 
 
Pan Bogdan Caruk  - Komisja do Spraw Gospodarczych wnioskuje o dopisanie  
działalności sportowej. 
 
„Za” wnioskiem pana Caruka głosowało 14  radnych (jednogłośnie). 
 
Pan Andrzej Moszczyński – opinia Komisji Regulaminowej (po wprowadzonej 
zmianie) jest pozytywna. 
 
Rada  j e d n o g ł o ś n i e (14)  podjęła: 
 
                                      U  C  H  W  A  Ł  Ę  nr  X(69)15 
w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale nr XXX/243/98 Rady Miejskiej w 
Barczewie z dnia 23 lutego 1998r w sprawie określenia zasad gospodarowania 
nieruchomościami stanowiącymi własność Gminy i stosowania umownych stawek 
oprocentowania przy bezprzetargowej sprzedaży lokali użytkowych. 
 
 
Do punktu 12. 
 
Wyjaśnienia  przedstawiła  pani Hanna Chyżyńska – dyrektor  MZOiZ w Barczewie 
 
Pan Rafał Surmański – opinia Komisji Oświaty jest pozytywna. 
 



Pan Andrzej Moszczyński – opinia Komisji Regulaminowej jest pozytywna. 
Rada Miejska 13 głosami „za” i 1 głosie „wstrzymującym”  podjęła: 
 
                                       U  C  H  W  A  Ł  Ę   nr  X(70)15 
w sprawie przyjęcia regulaminu  określającego tryb oraz szczegółowe zasady i 
warunki przyznawania świadczeń ze środków na pomoc zdrowotną dla nauczycieli 
zwany  dalej Funduszem Zdrowotnym. 
 
Do punktu 13 
 
Pan Jacek Kasprzak – prezes ZWIK przedstawił wyjaśnienia do proponowanych 
taryf za  ścieki. 
Pan Kasprzak powiedział m.innymi: 
-spółka złożyła wniosek o podwyżkę  20 kwietnia 2015r. Cena wody od 3 lat nie 
ulega zmianie. Proponujemy podwyżkę ścieków  o 19 groszy. Podwyżka ta jest 
odbiciem podwyżki jaką olsztyński PWIK wprowadził od 1 stycznia 2015r. 
 
Pani Halina Bronka: 
-dlaczego te stawki Spółka proponuje dopiero od lipca br  a nie jak podwyżki PWIK 
od stycznia? 
 
Pan Jacek Kasprzak-podwyżki stosowane od lipca ciągną się od wielu lat. Tak to 
się przesunęło na lipiec i tak to trwa od lat. My jesteśmy zmuszeni do regulowania 
opłat za ścieki dla Olsztyna. Jeśli nie zastosowalibyśmy podwyżek dla  miasta i 
gminy Barczewo to rok zamknąłby się stratą. 
 
Pan Kazimierz Kozon: 
-jaki koszt ponosi ZWIK za urządzenia posadowione w pasie dróg gminnych? 
 
Pan Jacek Kasprzak: 
-za gminne nie ponosimy opłat 
-za powiatowe – 60 tysięcy zł rocznie. 
 
Pan Andrzej Moszczyński: 
-podwyżka ta jest narzucona przez Olsztyn a my nic tu nie możemy zrobić. Olsztyn, 
niestety, swoje inwestycje wrzuca do cen dla Barczewa. 
 
Pan Lech Jan Nitkowski: 
-według nas  umowa powinna być zawarta między gminą Olsztyn a Gminą 
Barczewo. PWIK mógłby zawrzeć umowę ze ZWIK Barczewo. Niestety nie chce 
tego zrobić. My na wszystkich stacjach mamy monitoring i mamy podmiot który 
powinien zawrzeć taką umowę. Przed laty podmiot wytoczył sprawę PWIK-owi ale 
niestety przegrał. Uważam, że w skalkulowanej dla Barczewa cenie nie powinno 
być kosztów ponoszonych przez PWIK w Olsztynie. Docieranie moje do gremium 
nadzoru nie dało żadnego skutku. Niestety nie ma woli. 
 
Pan Adam Dowgiałło: 
-uważam, że jak wyrzucą drzwiami to należy wchodzić oknem. Z Bogdanem 



Carukiem podejmiemy działania w tej kwestii. 
 
Pan Krzysztof Ludwiniak: 
-dlaczego Barczewo nie podejmuje działań w  kierunku pobudowania własnej 
oczyszczalni. 
 
Pan Lech Nitkowski: 
-kolektor K-8 chronił Wadąg przed zanieczyszczeniami . Urząd Wojewódzki 
wówczas to zaplanował i wykonał. Wzięliśmy kredyt aby to skończyć. Inne projekty, 
wówczas, w tym i nasza oczyszczalnia, nie znalazły zrozumienia a co za tym idzie 
i szczęśliwego zakończenia. 
Z K-8 było to wymuszenie. Wybudowanie , na bazie starych urządzeń, oczyszczalni 
byłoby trudnym zadaniem. Nie mamy również terenów na odprowadzenie wód 
popłucznych. 
 
Pan Jacek Kasprzak: 
-jesteśmy od 2005r w Aglomeracji gdzie Gmina Barczewo wskazała ujecie z  
Olsztynem. Nie mamy szansy na otrzymanie środków na taką własną 
oczyszczalnię, bo jesteśmy właśnie w Aglomeracji. Brakuje nam również terenów. 
Gdybyśmy znaleźli taki duży teren to proszę mi wierzyć finansować to 
musielibyśmy we własnym zakresie.. 
 
Pani Halina Bronka: 
-od wielu lat tylko mówimy, że coś trzeba robić  ale tak naprawdę  nigdy niczego 
nam nie zaproponowano. Tylko ciągle o tym mówimy. Są różne nowe rozwiązania. 
Oglądaliśmy taką ekologiczną oczyszczalnię w Gminie Hagen. Być może będzie 
można nad tym pomyśleć. Proponuję aby tym się zajęła merytoryczna Komisja 
Rady. Być może trzeba będzie pójść z Olsztynem do Sądu. Patrzę w stronę Komisji  
do Spraw Gospodarczych i Komisji Rolnej. 
 
Pan Lech Nitkowski: 
-jak słyszę o ekologicznej oczyszczalni ścieków takiej jak w Hagen to dziwie się, że 
o niej mówimy. Ta oczyszczalnia  śmierdzi i to porządnie. 
My jeździmy po terenach po agencyjnych na wsiach i szukamy rowów gdzie można 
odprowadzić wody popłuczne. Tych ludzi pozostawiono samym sobie. 
 
Pani Krystyna Mańkowska -  opinia Komisji Finansów Publicznych jest 
pozytywna. 
 
Pan Krzysztof Ludwiniak – opinia Komisji Regulaminowej jest pozytywna. 
 
Na sali obecnych jest 13 radnych – wyszedł radny Moszczyński. 
 
Rada Miejska  9 głosami „za” przy  4 głosach „wstrzymujących”  podjęła: 
 
                                       U  C  H  W  A  Ł  Ę    nr  X(71)15 
w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenia w wodę  i zbiorowe 
odprowadzenie  ścieków. 



 
Do punktu 14. 
Na salę wrócił radny Andrzej Moszczyński 
Pani Dorota Kondratowicz – skarbnik miasta – przedstawiła  sprawozdanie z 
wykonania budżetu za  2014r. 
 
Pan Lech Jan Nitkowski – Burmistrz Barczewa przedstawił sprawozdanie 
finansowe za 2014r. 
 
Pan Lech Nitkowski przedstawił zadania, które zostały wykonane w ubiegłym 
roku: 
 
- zakończone zostały prace związane z budową kanalizacji sanitarnej w 
miejscowości Barczewko; 
-w ramach zadań wieloletnich zakończono budowę sieci wodociągowej Lamkowo-
Radosty I etap; 
-wykonano I etap  remontu  ul.Konopnickiej; 
-wykonano remont drogi dojazdowej do szkoły w Ramsowie-wykonano remont 
chodnika przy ul.Modrzewiowej w Wójtowie; 
-remont drogi dojazdowej przy Placu Pocztowym i przy ulicy Armii Krajowej 
w Barczewie; 
-remonty ciągów pieszych ze schodami przy ul. Wojska Polskiego, Kraszewskiego, 
Warmińskiej i Osiedlu Słonecznym; 
-remonty dróg na terenie gminy Barczewo; 
-przebudowa chodników na ul. Wojska Polskiego w Barczewie wraz z zatoką 
autobusową; 
-wybudowano odcinek kanalizacji deszczowej na ulicy Wrzosowej w Wójtowie; 
-wybudowano chodnik na ul. Akacjowej w Łęgajnach zakupiono i zamontowano 
wiatę przystankową w Dąbrówce Małej; 
-wykonano modernizację placu wraz z odwodnieniem ul. Nadrzecznej w Barczewie 
-zakończono prace związane z budową budynków socjalnych. 
 
Do punktu 15. 
 
Informację o stanie mienia komunalnego przedstawiła pani Paulina Zalewska- 
Wójcik  -  kierownik Wydziału GNR w Urzędzie Miejskim w Barczewie. 
 
Do punktu 16. 
 
Pani Dorota Kaczorowska – przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej 
w Barczewie – przedstawiła  wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w 
Barczewie w sprawie  absolutorium wraz z uzasadnieniem. 
 
Pan Kazimierz Kozon – członek Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej: 
-wniosek podpisały  trzy osoby . Ja wstrzymuję się od głosu i złożyłem  na piśmie 
uzasadnienie tego. 
 
 



Do punktu 17. 
 
Pani Halina  Bronka – Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej w Barczewie 
odczytała opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie dotyczącą 
sprawozdania z wykonania budżetu oraz z opinią dotyczącą wniosku Komisji 
Rewizyjnej w sprawie absolutorium. 
 
Do punktu 18. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
 
-proszę o wyjaśnienie kwestii naliczenia kar za wykonanie zadania  kanalizacji w 
Barczewku; 
 
Pani Dorota Kondratowicz: 
 
-wykonawca  nie dotrzymał terminu więc naliczono mu kary umowne. To zostało 
zakwestionowane  przez wykonawcę. To jest u prawnika. Być może zakończy się to 
ugodą. 
 
Pan Lech Jan Nitkowski: 
 
-prawo należy szanować i my nie możemy odstąpić od  tego aby wykonać 
roszczenia; 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
 
-obniżenia, ulgi, zwolnienia , umorzenia  i odroczenia płatności podatkowych 
 
Pani Dorota Kondratowicz: 
 
-w ustawach określone są górne stawki podatków. Każdego roku Rada określa 
wysokość podatków bądź  obniża stawkę podatku rolnego. W sprawozdaniu 
musimy jednak wykazać  jakie są zastosowane obniżki. Oprócz tego wykazane są 
zwolnienia np. jednostek kultury, pomoc de minimis , umorzenia podatków; 
 
Pan Lech Jan Nitkowski: 
 
-nie jestem skory do umarzania podatków ale robię to w szczególnych warunkach 
tam gdzie  podatnik dotknięty jest  tragediami, nieszczęściami (pożar, śmierć itp.). 
Takie przypadki były sprawdzane przez RIO. 
Pochyliłem się nad sytuacją Szpitala Pomocy Maltańskiej. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
 
-obniżenie podatków  spowodowało  przypuszczalne mniejsze wpływy o ponad 3 
miliony zł. Na przyszłość musimy się zastanowić nad kwestią obniżania stawek 
podatków, ponieważ ma to przełożenie na oczekiwania. Mniej środków, niestety jest 



wówczas na inwestycje. 
 
Pani Halina Bronka: 
 
-to radni zatwierdzali te a nie inne zadania. My tutaj rozliczamy Burmistrza 
Barczewa. Skarbnik w spół odpowiada  ale cała odpowiedzialność  spada na 
Burmistrza. Dziś jest to tylko formalność. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
 
-my debatujemy nad sprawozdaniem z wykonania budżetu a nie nad tym czy nam 
się burmistrz podoba czy nie. Trzeba wspomnieć, że zadłużenie Gminy wynosi  
11 600 000tyś. Zł i zmniejszyło się w stosunku do  ubiegłego roku o ponad milion zł. 
Dziękuję państwu za debatę. 
 
Do punktu 19. 
 
Pan Andrzej Maciejewski przedstawił  projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy 
Barczewo za 2014r. 
 
Pani Krystyna Mańkowska – przewodnicząca Komisji Finansów Publicznych - 
opinia Komisji  jest pozytywna. 
 
Pan Andrzej Moszczyński -  przewodniczący Komisji Regulaminowej – opinia 
Komisji jest pozytywna. 
 
Na sali obecnych jest 14 radnych. 
 
Rada  13 głosami „za” i 1 głosie „wstrzymującym” podjęła: 
 
                                         U  C  H  W  A  Ł  Ę  nr  X(72)15 
w sprawie  zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z 
wykonania budżetu Gminy Barczewo za 2014r 
 
Do punktu 20. 
 
 Projekt uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Barczewa  absolutorium  z 
tytułu  wykonania budżetu za 2014r głosowanie wniosku Komisji Rewizyjnej. 
 
Pan Andrzej Moszczyński – przewodniczący Komisji Regulaminowej – opinia 
Komisji jest pozytywna. 
 
Na sali obecnych jest 14 radnych. 
 
Rada 13 głosami „za” i 1 głosie „wstrzymującym”  podjęła: 
 
                                           U  C  H  W  A  Ł  Ę  nr  X(73)15 



w sprawie udzielenia  Burmistrzowi Barczewa  absolutorium z tytułu wykonania 
budżetu za 2014 rok. 
 
Pan Lech Jan Nitkowski  -  burmistrz Barczewa: 
 
-absolutorium każdorazowo wiąże się z przeżyciami. Dziękuję za obiektywne 
podejście do sprawy. 
 
Do punktu 21. 
 
Wyjaśnienia do rocznego sprawozdania finansowego Centrum Kultury i Promocji 
Gminy w Barczewie za 2014 r przedstawiła pani Elżbieta Miłaszewska 
główny księgowy w CKIPGm. 
 
Pani Miłaszewska powiedziała, że rok  zamyka się  stratą Centrum w wysokości   
38 935zł na koniec roku. 
 
Pani Halina Bronka: 
-w poprzedniej kadencji Rady byłam członkiem Komisji Promocji na posiedzeniach 
której była zawsze obecna pani  dyrektor Centrum. Nigdy nie słyszeliśmy, że 
Centrum ma straty. Przypomnieć chciałam, że pod koniec ubiegłego roku 
przekazywaliśmy jako Rada środki finansowe dla Centrum na likwidację deficytu. 
Nigdy nie słyszałam żadnych uwag do pracy księgowej. Chciałam zauważyć , że za 
realizację całości budżetu w Urzędzie odpowiada  burmistrz. Tak samo za całość 
realizacji budżetu w jednostkach podległych odpowiadają ich dyrektorzy. 
 
Pani Mariola Łukowska-Juckiewicz: 
-były składane wnioski o dofinansowanie. Straty wynikają ze wzrostu opłat za 
media. Sala jest również wynajmowana bez opłat. Dochody Centrum wyniosły 
w ub. Roku 50 tysięcy zł. 
 
Pan Adam Dowgiałło: 
-50 tysięcy dochodu, a czy były pozyskiwane środki z zewnątrz? 
-na jakim poziomie kształtowały się dochody za wynajem sali? 
 
Pani Miłaszewska: 
-w ubiegłym roku z wynajmu sali wpłynęło 14 tysięcy zł a dwa lata temu około 30 
tysięcy zł; 
-w  dochodach nie było środków pozabudżetowych. 
 
Pani Krystyna Mańkowska  - opinia Komisji Finansów Publicznych w sprawie 
przedstawianej uchwały jest pozytywna. 
 
Pan Andrzej Moszczyński – opinia Komisji Regulaminowej jest pozytywna. 
 
Na sali obecnych jest 14 radnych. 
 
Rada Miejska 13 głosami „za” przy 1 „przeciwnym”  podjęła: 



 
                                      U  C  H  W  A  Ł  Ę  nr  X(74)15 
w sprawie  zatwierdzenia rocznego  sprawozdania finansowego Centrum Kultury i 
Promocji Gminy w Barczewie za 2014r 
 
Do punktu 22. 
 
Pan Adam Dowgiałło: 
-do pierwotnej wersji Statutu radni mieli  uwagi. Uwagi zostały poddane analizie 
i tak powstała dzisiejsza wersja Statutu. Niektóre uwagi radnych zostały 
uwzględnione, inne nie. 
 
Pani Halina Bronka: 
-zawsze mówiłam, że jeśli się o kimś mówi to powinien być obecny na sesji. Chodzi 
mi o panią Annę Rok – kierownika biblioteki 
 
Pani Balbina Buras: 
-coś co istnieje powinno działać. Już raz była zmieniana nazwa, teraz znów będzie 
zmiana. Czy jak przyjdzie nowy dyrektor placówki to również będziemy zmieniali 
nazwę?Jeżeli jest nas stać na wydawanie gazety to dlaczego jednym redaktorom 
będzie się płaciło a redaktorowi naczelnemu nie? Jeżeli mam głosować nad czymś 
co dotyczy jednej osoby to nie wiem czy mogę tak głosować. 
 
Pan Adam Dowgiałło: 
-z tego co wiem pracownicy Centrum za pisanie nie otrzymują pieniędzy, robią to 
nieodpłatnie. Skład jest płatny. 
O tym komu się płaci decyduje redaktor. 
-jeśli chodzi o nazwę  to ta którą proponujemy funkcjonuje  w wielu jednostkach, 
m.innymi w Dobrym Mieście. Tam są również w strukturze świetlice. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-to ma być darmowa promocja i informacja dla mieszkańców, że tu mieści się 
biblioteka; 
-myślę, że wszystkich traktujemy jednakowo. A to, że redagowanie gazety 
wchodziłoby w zakres obowiązków dyrektora jednostki to jest praca w zamian za to, 
że z Centrum odchodzi promocja. 
 
Pani Balbina Buras: 
-jest jeszcze możliwa nazwa Centrum Kultury. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-w naszej Radzie Komisja do Spraw Promocji podjęła decyzję  o takiej nazwie i 
należy to uszanować; 
 
Salę obrad opuścił radny Bogusław Matłoka. 
 
Pani Alina Jakończuk: 
-należy używać nazwy możliwie najkrótszej. Kto ma ustalić zakres obowiązków  dla 



swojego pracownika? Czy my jako Rada powinniśmy wchodzić  w kompetencje 
Burmistrza? 
 
Pani Halina Bronka: 
-promocja przechodzi pod nadzór pana Burmistrza. My nie mamy zamiaru 
ingerować  w to co zrobi Burmistrz. 
Dwa lata temu kiedy doszło do włączenia biblioteki w struktury Centrum należało 
zmienić nazwę a zakres obowiązków ustali Burmistrz. 
 
Pani Mariola Łukowska-Juckiewicz: 
-ja nie mam zakresu obowiązków; 
 
Pani Ryszarda Buga: 
-zakres obowiązków jest określony w Statucie i w regulaminie jednostki; 
 
Pa Lech Jan Nitkowski: 
-ten kto podejmuje działania  szybko za ustawodawcą ten traci. Ustawodawca 
nakazał wyłączenie sportu oraz wyłączenie muzeum. Za muzeum zrobiliśmy Salon. 
Wyłączyliśmy bibliotekę, bo tak nakazał ustawodawca. Czytelnictwo spadło. 
Nakazano prawie obowiązkiem aby włączyć bibliotekę. My to zrobiliśmy i to był 
błąd. Sami wpadliśmy w pułapkę. Postanowiliśmy zrobić remont i utworzyć 
informacje turystyczną. Natomiast co do tego kto  ma redagować gazetę to 
decyduje samorząd. Jest to z pewnością dyskomfort pracy dyrektora. Nie mogę 
zabronić państwu tego co  możecie zrobić. 
 
Pani Alina Jakończuk: 
-myślę, że inaczej powinien brzmieć zapis dotyczący przeniesienia pracowników. 
Powinien brzmieć tak aby pracownicy zachowywali uprawnienia 
wynikające ze stosunku  pracy na podstawie  art.23' k.pracy. 
 
„Za” wnioskiem pani Aliny głosowało 12 radnych, 1 osoba „wstrzymała” się od głosu 
 
 
Zapis  (po naniesionej poprawce ) będzie brzmiał: 
 
w  § 1 - „wraz z pracownikami Centrum, którzy zachowują uprawnienia wynikające 
ze stosunku pracy na podstawie  art.23' kodeksu pracy.” 
 
Pan Bogdan Caruk: 
-radca prawny mówi, że nie należy łączyć funkcji redaktora naczelnego z funkcją 
dyrektora jednostki. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-zasadą polskiego prawa  jest, że jeśli  nie jest określone, że nie można łączyć to 
można to połączyć. 
 
Pani Halina Bronka: 
-chciałabym podkreślić, że członkowie  Komisji Promocji nie mogą aplikować o 



stanowisko w Urzędzie  ze względu na to , że są radnymi. 
Chciałabym podziękować pani Alinie Jakończuk za propozycję zmiany do tej 
uchwały. 
 
Pan Adam Dowgiałło – opinia Komisji Promocji jest pozytywna , choć nie 
jednogłośna. 
 
Pan Andrzej Moszczyński – opinia Komisji Regulaminowej jest pozytywna. 
 
Na sali obecnych jest 13 radnych. 
 
Rada Miejska  8  głosami „za” przy 5 głosach „wstrzymujących”  podjęła: 
 
                                    U  C  H  W   A  Ł   Ę  nr  X/75/2015 
w sprawie zmiany nazwy  Centrum Kultury i Promocji Gminy w Barczewie i nadania 
mu statutu. 
 
Do punktu 23 i 24. 
 
Zmiana WPF i budżetu na 2015r 
 
Wyjaśnienia przedstawiła pani Dorota Kondratowicz – skarbnik miasta. 
 
Pani Krystyna Mańkowska – opinia Komisji Finansów Publicznych jest pozytywna. 
 
Pan Andrzej Moszczyński – opinia Komisji Regulaminowej jest pozytywna. 
 
Na sali obecnych jest 13 radnych. 
 
Rada Miejska  13 głosami „za” (jednogłośnie)  podjęła: 
 
                                    U  C  H  W  A   Ł   Ę   nr  X(76)15 
w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barczewo na lata 
2015-2024. 
 
Zmiana budżetu. 
Wyjaśnienia  przedstawiła pani Dorota Kondratowicz. 
 
Pani Krystyna Mańkowska – opinia Komisji Finansów Publicznych jest pozytywna. 
 
Pan Andrzej Moszczyński – opinia Komisji Regulaminowej jest pozytywna. 
 
Rada Miejska 13 głosami „za”  (jednogłośnie)  podjęła: 
 
                                     U  C  H  W  A  Ł  Ę  nr  X(77)15 
w sprawie  zmiany  budżetu na 2015r. 
 
Do punktu 25. 



 
Sprawy różne i wolne wnioski: 
 
Pani Edyta Skolmowska – dyrektor Szpitala Pomocy Maltańskiej – przedstawiła 
informacje o działalności Szpitala oraz o kondycji finansowej tej placówki. 
Pani Skolmowska powiedziała również, m.innymi: 
-jesteśmy bardzo  chętni do  zaistnienia w Gminie Barczewo. Planujemy wiele 
projektów. Dostaliśmy z Londynu fundusze na zakup sprzętu. Przyjadą  sprawdzić  
jak to zostało wykorzystywane. Po 3 latach funkcjonowania szpitala  znamy koszty 
utrzymania naszego budynku i widzimy, że w przyszłości  nie damy rady utrzymać 
tego budynku. Finansowanie jest niewystarczające. Z drugiej strony działalność ta 
jest bardzo potrzebna. Na sprzęt medyczny niezbędny  dla szpitala Zakon zbiera 
środki. Dziękuję  burmistrzowi za  umorzenie podatku. Jeśli państwo widzicie  
możliwości pomocy to jesteśmy otwarci na współpracę. 
 
Pani Alina  Jakończuk: 
-jeżeli chodzi o DPS to Gmina płaci za swoich podopiecznych a jak jest z 
pacjentami  spoza naszego terenu? 
 
Pani Skolmowska: 
-pozostaje luka. Nie mogę rozszerzyć działalności bo jest to projekt unijny. 
 
Pan Adam Dowgiałło: 
-chciałbym podziękować za przyjęcie do szpitala i opiekę nad naszym druhem  
Tadeuszem. 
 
Pani Halina Bronka: 
-wiele osób z Barczewa przebywało i przebywa w tym szpitalu. Również sporo osób 
z Barczewa jest tam zatrudnionych. 
 
Pani Alina Jakończuk: 
-w dniach  od 28 do 30 maja 2015r odbędzie się Festiwal im. Feliksa 
Nowowiejskiego, na który serdecznie zapraszamy; 
-czy jest możliwość  w ramach prac interwencyjnych połączenie osiedla 
słonecznego z chodnikiem żwirowym koło gimnazjum? 
 
Pani Balbina Buras: 
-chciałam nawiązać do wypowiedzi pani Haliny Bronka dotyczącej przeniesienia 
przystanku w Lamkowie. Dziś się o tym dowiedziałam. Mieszkańcy powinni 
wiedzieć o takich zamiarach i mieć możliwość wypowiedzenia się w tym temacie. 
Jest brudny rzeczywiście ale w mieści brudnych przystanków się nie likwiduje tylko 
sprząta. Koło szkoły też jest potrzebny ale i ten który istnieje  koło sklepu powinien 
zostać. Przenoszenie  go w inne miejsce tylko dlatego, że stoi on koło sklepu mija 
się z celem. 
 
Pani Halina Bronka: 
-o nazwiskach tych którzy o to wnioskuję powiem ale nie publicznie, przed 
kamerami. Starałam się jak najbardziej  delikatnie o tym powiedzieć ale mieszkańcy 



wyraźnie  powiedzieli, że jest on  zamieniony w toaletę, 
-prosimy o zafundowanie darmowych zabawek dla dzieci przy okazji większych 
uroczystości w Barczewie, 
-Galeria Sztuki Synagoga zaprasza na wystawę Wileńską; 
 
Pan Lech Jan Nitkowski: 
-bez Sołtysa i Rady Sołeckiej nic nie będziemy przenosili; 
 
Pani  Alina Jakończuk: 
-pani dyrektor CKIPG powiedziała, że takich atrakcji  nie będzie ze względu na 
wysokie ceny; 
 
Pan Bogdan Caruk: 
-dużo jest takich przedsiębiorców, którzy  są  bardzo tani w wynajmie takich  
zabawek. 
 
Pan Marek Szter  - radny  wojewódzki: 
-w mojej pracy staram się wyłuskiwać sprawy, które nas dotyczą. W ostatnich 
dniach pojawił się temat bezpieczeństwa na drogach wojewódzkich i tam 
zauważyłem naszą drogę do Jezioran. Niestety nie została zakwalifikowana do tego 
programu; 
-należy zadbać o to aby na drogach powiatowych pojawiły się stanowiska do  
ważenia samochodów ciężarowych. Będę to pilotował. W najbliższym czasie będę 
brał udział w  w konkursie ochrony zabytków dotyczącym remontu kapliczek. Po 
dzisiejszej komisji widzę światełko w tunelu. Proszę o zgłaszanie tematów. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-mam prośbę  do pana burmistrza o wejście w ten program ochrony zabytków. 
 
Pan Lech Nitkowski: 
-byliśmy na takim szkoleniu dotyczącym rewitalizacji. Jestem zniesmaczony tym co  
planują w  Warszawie. Planują coś a nie mówią kto da kasę na odbudowę 
zabytków. 
Program Ochrony Zabytków – możemy ogłosić konkurs i wybieramy 1 – 2 zabytki  i 
to wykonujemy. Wolę aby pieniądze szły na pomoc. 
 
Pan Kazimierz Kozon: 
-w Jedzbarku stoi pomnik, który ulega degradacji. 
 
Pan Marek Szter: 
-ja zapoznam się z tematem. 
 
Pani Mirosława Jasińska – dyrektor Zakładu Budynków Komunalnych: 
-jako firma jesteśmy w trakcie nasadzeń zieleni, kwiatów. Niestety są bardzo duże 
dewastacje. Prośba o zwracanie uwagi i o szanowanie tego. Jeżeli chodzi o 
usytuowanie kamer to służymy pomocą, poniważ  doskonale wiemy gdzie są 
największe szkody. 
 



Pan Andrzej Maciejewski: 
-chciałem powiedzieć, że publiczny rejestr wydatków prezentowany na stronie BIP 
przez Zakład Budynków Komunalnych jest bardzo czytelny. Bardzo dziękuję 
Zakładowi Budynków Komunalnych  za utworzenie tego. Mam natomiast prośbę do 
pana burmistrza o  wydanie zarządzenia, w którym zawarty będzie termin , do 
którego dnia każdego miesiąca będą umieszczane dane z Urzędu. 
 
Pan Krzysztof Matysek: 
-poślizg wynika stąd, że są wybory prezydenckie i jestem zawalony robotą. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-proszę panie burmistrzu wziąć pod uwagę to co mówiłem o tym zarządzeniu. 
-7 maja wpłynął do mnie wniosek o usprawiedliwienie nieobecności pana Dowgiałło 
ze względu na wizytę  u lekarza w odległej miejscowości. 
Dziś wpłynął wniosek od pana Jarosława Bonusa o usprawiedliwienie  
nieobecności na sesji ze względu na nagły wyjazd za granicę. 
 
Pan Kazimierz Kozon: 
-na moim terenie istnieją  gminne drogi, które są pozaorywane. Może tym , którzy 
zaorali  sprzedalibyśmy ten teren a uzyskane ze sprzedaży pieniądze  
przeznaczylibyśmy na inny cel. Podobnie z zamianami. 
 
Pan Dariusz Jasiński: 
-zrobimy inwentaryzację i rozważymy to. Podejmiemy działania. 
 
Pan Adam Dowgiałło: 
-czy jest możliwość stworzenia kalendarza imprez dzwoniąc i uzgadniając to z 
sołectwami oraz koordynowania tego aby imprezy te nie powielały się w tych 
samych dniach. My jako straż jesteśmy często zapraszani o zabezpieczenie tych 
imprez. Może to ogarnie koordynator sportu do czasu utworzenia w Urzędzie 
promocji. 
Serdecznie zapraszamy (OSP)  w dniach  od 5 do 7  czerwca br  na ogólnopolskie 
mistrzostwa w ratownictwie. 
OSP Barczewo  zdobyło dotację w wysokości 90 tysięcy zł: 
-kursy kwalifikowanej pomocy; 
-w straży jest nowa łódka z silnikiem, która  będzie zabezpieczała kąpielisko w 
Zalesiu. Dodać należy, że łódka ta jest na naszym stanie, bez udziału finansowego 
Gminy. 
 
Pani Halina Bronka do pana Kazimierza Kozona: 
-zmiana  właściciela dróg wiąże się z wydatkowaniem środków gminnych chociaż w 
niektórych przypadkach jest to wskazane i potrzebne. 
-zapraszam na kolejne Barczewski Łosiery; 
 
Pan Kazimierz Kozon: 
-na planach te drogi są. 
 
Pan Lech Jan Nitkowski: 



-gdyby to było takie proste (imprezy sołeckie) to zrobilibyśmy taki harmonogram. 
Apeluję o informowanie nas wcześniej o planowanych imprezach. 
 
Do punktu 26. 
 
Pan Andrzej Maciejewski : 
-stwierdzam, że dzisiejszy porządek został zrealizowany w związku z czym 
zamykam obrady X/2015 sesji Rady Miejskiej w Barczewie. Dziękuje państwu za 
udział. 
Protokółowała: 
Barbara Kwapis                                                Przewodniczący Rady Miejskiej 
                                                                          Andrzej  Maciejewski 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


